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Ledamöter 

Jan Jönsson (L), ordf.  

Alexandra Mattsson Åkerström (V).  vice ordf. 

Ole-Jörgen Persson (M) 

Mattias Keresztesi (M) ej § 20 

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Kristin Jakobsson (C) 

Michaela Hollis (KD) 

Karin Gustafsson (S) ej § 20 

Anders Göransson (S) ej § 20 

Lotten Hammar (S) 

Linnéa Vinge (SD) ej § 20 

 

Tjänstgörande ersättare 

Natalia Ringblom (M) 

Björn Häll Kellerman (V) ej § 20 

 

Ersättare,  ej § 20 

Fritz Lennaárd (M)  

Eva Rüdlinger (M)  

Maria Dachner (C)  

Lena Josefsson (S)  

Niclas Karlsson (SD)  

Anna Rantala Bonnier (Fi)  

 
Tjänstemän 

Fredrik Jurdell, socialdirektör 

Veronica Wolgast Carstorp, bitr. förvaltningschef  

Jenny Swärd, avdelningschef  

Mona Thorin, enhetschef 

Ingela Kristiansson, ekonomichef  

David Ekstrand, borgarrådssekreterare 

Marcus Wåhlberg, borgarrådssekreterare 

Anders Yngman, vik borgarrådssekreterare 

Erica Närlinge, borgarrådssekreterare 

Inga-Karin Mellberg, nämndsekreterare 
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§ 1 

Godkännande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes.   
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§ 2  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Jan Jönsson och vice ordföranden Alexandra Mattsson 

Åkerström utses att justera dagens protokoll. Ordföranden 

meddelade att justering sker måndag den 31 januari. 
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§ 3  

Förvaltningen informerar 

 

Socialdirektören Fredrik Jurdell informerade nämnden med 

anledning av beslut från IVO i tillsynsärende gällande Rågsveds 

HVB, där tillsynens bland annat handlat om granskning av om 

personal vid nyanställning kontrollerats i misstanke- och 

belastningsregister. IVO konstaterar att så inte skett fullt ut. Fredrik 

Jurdell förklarar att rutiner finns och ska följas vid alla 

anställningar. 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

En skrivelse från vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström 

m.fl. (V), ledamoten Karin Gustafsson m.fl.(S) med biträde av 

ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) om situationen för stadens 

hemlösa med anledning av nedstängningen av natthärbärget i S:ta 

Clara, anmäldes. 
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§ 5  

Motion från (Fi) om slopad egenavgift för skyddat boende  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/912 

Dnr 1.6–497/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen på remiss av motion från (Fi) om 

slopad egenavgift för skyddat boende. 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har remitterat en motion om att slopa egenavgift 

vid placering i skyddat boende till socialnämnden, från (Fi). 

Motionens författare föreslår att egenavgifter vid vistelse på skyddat 

boende ska slopas, då våldsutsatta kvinnor ofta redan är i en 

ekonomiskt ansträngd situation, ibland på grund av att de blivit 

utsatta för ekonomiskt våld. Förvaltningen anser att egenavgiften 

vid skyddat boende bör vara kvar, främst på grund av 

likställighetsprincipen. Då kommunen tar ut egenavgift för de flesta 

boendeformer som socialtjänsten beviljar strider det mot principen 

om likställighet att ta bort den för en boendeform. Förvaltningen 

instämmer i att ekonomisk press inte bör läggas på den som på 

grund av våldsutsatthet redan har en ekonomiskt pressad situation, 

men framhåller att ekonomiskt bistånd kan beviljas till den som inte 

själv kan betala egenavgiften. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner svaret. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 7 december 2021.  

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C) Michaela 

Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) yrkade 

bifall till eget förslag till beslut. 

Ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 



Socialnämnden 
Protokoll 
2022-01-25 

9 

 

 

 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, tjänstgörande 

ersättaren Björn Häll Kellerman båda (V) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1. Socialnämnden bifaller motionen 

2 .Därutöver anföra följande 

För den som tvingas fly från en våldsam relation eller familj innebär 

uppbrottet ofta en kris och en stor omställning från den vardag man 

är van vid. Det är vanligt att man efter placering på skyddat boende 

inte kan återgå till bostad, arbete, skola eller förskola. Många måste 

leva med skyddade personuppgifter och bryta kontakt med vänner 

och släktingar – allt för att förövaren inte ska kunna fortsätta utöva 

våld och förtryck.  

 

Att bryta upp från våld sker ofta hastigt och oplanerat. Det är 

vanligt att en allvarlig våldshändelse utlöser uppbrottet och att den 

som flyr inte får med sig tillräckligt med personliga tillhörigheter 

till det skyddade boendet. Att återvända till hemmet för att hämta 

saker kan vara förenat med stor risk för ytterligare våld, vilket gör 

att den som flytt och söker skydd ibland inte har möjlighet att återfå 

sina egna saker. Vi anser därför att en rimlig åtgärd är att undanta 

våldsutsatta personer från egenavgiften på skyddat boende. Många 

våldsutsatta befinner sig redan i en svår ekonomisk situation då 

ekonomiskt våld är en vanlig form av våldshandling. Detta tar sig 

ofta uttryck genom att den utsatta lever under strikt ekonomisk 

kontroll och skuldsätts av förövaren.   

 

Förvaltningen skriver i sitt svar att den som inte kan betala 

egenavgiften kan få hjälp med den från enheten för ekonomiskt 

bistånd. Det stämmer och vi anser att det är bra, men även de med 

egen inkomst eller sparande hamnar i ekonomiska svårigheter under 

tiden på skyddat boende. Detta är en konsekvens av att den som 

sökt skydd sällan kan återgå till sitt tidigare arbete och därmed ofta 

måste sluta arbeta, samt att många tvingas börja om tillvaron i en ny 

bostad och i nytt område, vilket kräver en ekonomi som kan vara 

svår att uppnå även för den som initialt haft egen inkomst. Även om 

70 kr per dag inte låter som mycket så blir det en stor summa för 

den som bor på skyddat boende under flera månader. Att efter tiden 

på skyddat boende få höga räkningar från socialtjänsten skapar både 

stress och oro som hade kunnat undvikas. Dessutom skulle en 

slopad egenavgift vara en mycket liten kostnad för staden då 

stadsledningskontorets beräkningar visar att det för föregående år 

kan rör sig om så små summor som 0,3 mnkr.  
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Slutligen anser vi heller inte att egenavgiften för skyddat boende 

kan jämställas med egenavgift för stadens andra boende och 

behandlingsverksamheter. Vi menar att frågan om mäns våld mot 

kvinnor är en viktig principiell fråga som vi måste bekämpa där 

kvinnor som utsätts inte kan jämställas med mottagare av andra 

boende och behandlingsinsatser. Vi menar därför att det är dags att 

Stockholms stad slopar egenavgiften på skyddade boenden för 

våldsutsatta.” 

 

  

Reservation 

Ledamöterna Karin Gustafsson, Anders Göransson, Lotten 

Hammar, alla (S) 

”1.Att delvis godkänna förvaltningens svar 

2.Att därutöver anföra 

Många kvinnor som vistas på kvinnojourer är ekonomiskt utsatta. 

Det beror bland annat på att ekonomiska trakasserier ofta är en del i 

en fysisk och psykisk misshandel. Den misshandlade är också ofta 

delansvarig för en med förövaren gemensam bostad. Inte sällan 

tvingas hon också ta ansvaret för partnerns del i ett gemensamt 

boende. Boende på kvinnojourer kan därför inte helt jämställas med 

boende i andra av typer av boendeplaceringar som socialtjänsten 

gör. Många kvinnor på kvinnojourer lever i en extrem ekonomisk 

stress. Den prövning om rätt till ekonomiskt bistånd som görs idag 

minskar inte den stressen. Ett avgiftsfritt boende på kvinnojourer 

skulle öka autonomin hos kvinnorna. Vi menar att det finns 

anledning att överväga avgifterna för kvinnor som bor i 

kvinnojourer. Hur det kan kombineras med likställighetsprincipen 

bör förvaltningen få i uppdrag att utreda.” 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (V). 
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§ 6 

Promemoria om nya könstillhörighetslagar (S2021/07285) 

utkast till lagrådsremiss. 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/1404 

Dnr 1.6-624/2021 

 

  

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen på remiss avseende promemoria 

(S2021/07285) om nya könstillhörigheter. 

 

 

 

Ärendet  

I en promemoria (S2021/07285) Utkast till lagrådsremiss, Vissa 

kirurgiska ingrepp i könsorganen och ändring av det kön som fram-

går av folkbokföringen presenteras förslag till två nya lagar avse-

ende Vissa kirurgiska ingrepp i könsorganen respektive och ändring 

av det kön som framgår av folkbokföringen, vilka avses ersätta 

lagen (1972:119) om fastställande av könstillhörighet i vissa fall 

samt följdändringar i berörda författningar. Förslagen innebär att 

processen för ändring av det kön som framgår av folkbokföringen 

särskiljs från processen för kirurgiska ingrepp i könsorganen. En 

ändring av det kön som framgår av folkbokföringen ska som 

huvudregel bygga på självbestämmande och vara enkel och 

transparent. En person som har fyllt 12 år ska efter ansökan få ändra 

det kön som framgår av folkbokföringen. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2021-12-20. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C) Michaela 

Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Linnéa Vinge (SD) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 
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Reservation 

Ledamoten Linnéa Vinge (SD) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

” 1.Att nämnden avstyrker Promemorians förslag 

2.Att därutöver anföra följande:  

En Promemoria om nya könstillhörigheter har inkommit till 

nämnden syftande till att bland annat särskilja en persons biologiska 

kön samt dess juridiska kön. Val av juridiskt kön som framgår i 

folkbokföringen föreslås istället vara valfritt. 

Sverigedemokraterna anser att förslaget om införandet av 

självbestämmande i fråga om juridiskt kön underminerar syftet med 

kategorin som en del av en persons identitetshandlingar. I det fall att 

en person med exempelvis manligt biologiskt kön väljer att ha ett 

kvinnligt juridiskt kön bäddar det för att missförstånd uppstår vid 

situationer då personens identitet skall verifieras. En persons 

juridiska kön bör betraktas som en deskriptiv sak, och inte normativ 

sådan, då det underlättar identifikation av individer.” 
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§ 7 

Förslag till nya föreskrifter och allmänna råd om våld i nära 

relationer 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2021/1688 

Dnr 1.6-689/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på remiss om nya föreskrifter 

och allmänna råd om våld i nära relationer 

2. Beslutet justeras omedelbart.  

 

 

 

Ärendet  

Socialstyrelsen har tagit fram förslag på nya föreskrifter och 

allmänna råd om våld i nära relationer. Bakgrunden är bland annat 

ny lagstiftning på området samt att vissa bestämmelser i de 

nuvarande föreskrifterna och allmänna råden, SOSFS 2014:4, har 

uppfattats som oklara och till viss del tillämpats på ett icke avsett 

sätt. Det nya förslaget innebär bland annat att tillämpningsområdet 

utvidgas till att omfatta arbete med våldsutövare, att skrivningarna 

om riskbedömning stärks och att socialnämnden åläggs i en 

föreskrift att besluta om rutiner för när och hur personal ska ställa 

frågor om våld. Förvaltningen anser att många av de föreslagna 

ändringarna är bra, särskilt att arbetet med våldsutövare får 

föreskrifter och allmänna råd då det är en ny målgrupp och ett svårt 

arbete för socialtjänsten. Förvaltningen anser dock att det saknas 

allmänna råd om vad som bör ingå i en utredning av våldsutövare 

samt en mer distinkt utredning av förslagens ekonomiska 

konsekvenser för socialtjänsten. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner tjänsteutlåtandet som svar. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 14 januari 2022. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl.(S) 

”Vi välkomnar förslaget om nya föreskrifter och allmänna råd om 

våld i nära relation. Vi håller med förvaltningen synpunkter om att 
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det är bra att vikten av riskbedömningar tydliggörs samt att arbetet 

med våldsutövare lyfts fram.  

 

Vi saknar dock skrivningar kring familjerättens ansvar att göra eller 

ta hänsyn till riskbedömningar kring fortsatt våld. 

Jämställdhetsmyndigheten publicerade nyligen rapporten ”uppgifter 

om våld är inget undantag”. Där de bland annat skriver att när 

föräldrar tvistar om barns vårdnad, boende eller umgänge 

förekommer uppgifter om våld eller andra övergrepp i en majoritet 

av fallen. I många fall väger dock domstolarna inte in uppgifterna 

om våld i sina beslut. Det kan ha lett till att barn har tvingats att bo 

eller ha umgänge med en våldsutövande förälder. 

 

Eftersom domstolarna ofta beslutar med hjälp av en vårdnad-, 

boende- och umgängesutredning från familjerätten anser vi att det 

är mycket viktigt att även familjerätterna får ökad kompetens om 

olika typer av våld, konsekvenser av våld samt riskbedömningar 

kring fortsatt våld. 

 

Avslutningsvis kan vi konstatera att de förändringar som 

socialstyrelsen föreslår i förslaget om nya riktlinjer och allmänna 

råd i mångt och mycket redan görs eller planeras att göras inom 

stadens socialtjänst. Detta är naturligtvis mycket positivt och vi är 

stolta över att, under vår tid i en rödgrönrosa majoritet, ha drivit 

arbetet mot mäns våld mot kvinnor, våld i nära relation och 

hedersrelaterat våld framåt.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 8 

Vägar till ett tryggare samhälle (SOU 2021:85) 

 Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/1622 

 Dnr 1.6-674/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på 

kommunstyrelsens remiss av Vägar till ett tryggare 

samhälle (SOU 2021:85).  

 

 

 

 

Ärendet  

 Regeringen beslutade i mars 2020 att tillkalla en parlamentarisk 

sammansatt kommitté i form av en trygghetsberedning som ledde 

fram till två delbetänkanden ”Vägar till ett tryggare samhälle”. 

Kommunstyrelsen har remitterat ärendet till socialnämnden för 

besvarande. Utredningens huvudsakliga uppdrag avser framtagande 

av underlag som ska ligga till grund för utformningen av en 

kunskapsbaserad och brett förankrad kriminalpolitik. En 

kriminalpolitik som uppfyller de kriminalpolitiska målen om att 

minska brottslighet och öka människors trygghet. Betänkandet är en 

del av regeringens 34-punktsprogram mot gängkriminalitet men 

omfattar mer än endast gängkriminalitet. Betänkandet innehåller två 

delbetänkanden. Volym 1 behandlar samtida och framtida 

kriminalpolitiska utmaningar samt samhällets förmåga att hantera 

brottslighet och otrygghet. Volym 2 behandlar samhällets förmåga 

att ge stöd och skydd åt brottsutsatta. I betänkandet framgår att det 

ska lämnas årliga delredovisningar under 2021-2023. 

Slutbetänkande ska lämnas i oktober 2024.  Förvaltningen föreslår 

att socialnämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 januari 2022. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Motion (S) om att ta tillvara de sociala företagen i Stockholm  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/817 

Dnr 1.6-549/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på remiss av Motion om att 

ta tillvara de sociala företagen i Stockholm. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har remitterat en motion (2021/817) från 

Socialdemokraterna till socialnämnden för yttrande. I motionen 

föreslås att Stockholms stad, i samverkan med relevanta aktörer, tar 

fram en handlingsplan för hur arbetsintegrerade sociala företag kan 

främjas i Stockholm. Vidare föreslås att det i handlingsplanen ska 

redogöra för förslag till mätbara mål och aktiviteter för att utöka 

stadens kapacitet och samarbete som beställare av tjänster och varor 

från sociala företag. I detta tjänsteutlåtande redogörs för 

socialförvaltningens synpunkter på förslaget. Förvaltningen föreslår 

att socialnämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 30 november 2021. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C) Michaela 

Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, tjänstgörande 

ersättaren Björn Häll Kellerman båda (V), ledamöterna Karin 

Gustafsson, Anders Göransson, Lotten Hammar alla (S) reserverade 
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sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

” Socialnämnden bifaller motionen 

Därutöver anföra följande 

Vi har under mandatperioden pekat på att arbetsintegrerande sociala 

företags (ASF) mål och arbete oftast går i linje med stadens arbete 

och stadens mål gällande hållbarhetsfrågor. Vi ser att det finns en 

potential inom den idéburna sektorn som staden sällan använder. 

Olika sociala företag önskar samarbeta med staden - men många 

nämnder har haft svårigheter i att hitta samarbeten med företagen.  

 

Vi har på olika sätt försökt uppmärksamma behovet av att staden 

gör mer för att ta tillvara på ASF och de sociala företagens kraft och 

välkomnar att en handlingsplan antagits för hur staden ska främja 

detta arbete. Vi hoppas att denna handlingsplan ska förändra 

rådande situation och att fler sociala företag ska kunna bedriva 

verksamheter inom Stockholms stad. 

 

Ett arbete är grunden för en trygg samvaro, självkänsla och en 

naturlig mötesplats mellan olika sociala grupper. Vi menar att det 

krävs satsningar, i synnerhet i spåret av pandemin, för att fler ska få 

ett arbete. Staden behöver bli bättre på att stödja arbetsintegrerade 

sociala företag att etablera sig och på sikt växa.  

 

Vi efterfrågar en tydlig uppföljning och utvärdering gällande hur 

arbetet med implementeringen av handlingsplanen inom stadens 

verksamheter fortskrider för att handlingsplanen inte enbart blir en 

pappersprodukt utan ett verktyg för att främja de arbetsintegrerande 

företagen.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Bonnier Rantala (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (V),(S). 
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§ 10 

Tillsynsplan för serveringstillstånd 2022 

Dnr 3.1.1-676/2021 

 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden antar tillsynsplan för serveringstillstånd 

avseende år 2022 

2. Tillsynsplanen översänds till Länsstyrelsen i Stockholms 

län.  

  

Ärendet  

Av 9 kap 2 § tredje stycket alkohollagen framgår att kommunen ska 

upprätta en tillsynsplan för serveringstillstånd som ska lämnas till 

länsstyrelsen. Tillsynsplanen ska vara antagen och följas upp av 

ansvarig nämnd. Förvaltningen lämnar härmed beskrivning av hur 

tillsynsarbetet genomförs och förslag på en tillsynsplan för år 2022 

och föreslår att nämnden godkänner den. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 december 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 11 
Tillsynsplan för tobak, folköl och vissa receptfria läkemedel 
2022 

Dnr 3.5.1-675/2021 

  

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner tillsynsplan 2022 för tobak, folköl 

och vissa receptfria läkemedel. 

 

 

Ärendet   

Syftet med tillsynen och kontrollen är att förebygga och korrigera 

brister som kan uppstå vid försäljning av tobak och liknande 

produkter, folköl och vissa receptfria läkemedel. Tillsynsarbetet har  

fokus på att underlätta tillståndshavarnas arbete och verksamheter 

så att de enkelt ska kunna tillämpa de regler som gäller. 

Tillsynsplanerna ska bidra till att tillsynsarbetet sker strukturerat 

med mätbara och uppföljningsbara mål. Tillsynsplanerna tar också 

upp förvaltningens arbete med kontrollköp. Tillsynen består av inre- 

och yttre tillsyn, och varje försäljningsställe får minst ett 

tillsynsbesök per år. Som en del av tillsynen bedrivs även 

förebyggande tillsyn med syfte att informera och göra 

näringsidkarna uppmärksamma på de krav som de respektive 

lagstiftningarna ställer så att brister i verksamheten inte uppstår. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tillsynsplan för 

tobak, folköl och vissa receptfria läkemedel 2022. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 december 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 12 

Handläggning av barnärenden 0-12 år 

Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning 

Dnr 3.4.1-799/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner socialtjänstinspektörernas rapport 

över handläggning av barnärenden 0-12 år 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till berörda 

stadsdelsnämnder 

3. Socialnämnden överlämnar rapporten till övriga 

stadsdelsnämnder för kännedom 

 

 

Ärendet 

Granskningen avser handläggningen av barn 0-12 år och omfattar 

stadsdelsförvaltningarna Hässelby-Vällingby, Norrmalm och 

Skärholmen. Sammanlagt granskades 72 slumpvis utvalda ärenden, 

24 per stadsdelsförvaltning. Granskningen visade bland annat att 

förhandsbedömningar skedde inom lagstadgad tid medan 

utredningstiderna behöver följas upp vid några 

stadsdelsförvaltningar. Det framkom vidare att barnets situation i 

skolan uppmärksammas i en majoritet av ärendena men att fokus 

tydligare bör ligga specifikt på kunskapsresultaten. Vidare visade 

granskningen att barn gjordes delaktiga i hög grad i början av 

processen och gavs möjlighet att uttrycka sin åsikt om det 

utredningen gällde. Längre fram i processen mattades dock barnets 

inflytande av, vilket är ett tydligt utvecklingsområde. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner tillsynsplan 2022. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 december 2021. 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  

  

Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), 

ledamöterna Mariana Moreira Duarte (MP) Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) 

”Vi tackar socialtjänstinspektörerna för deras fortsatta och viktiga 

granskning av stadsdelsnämndernas handläggning av barnärenden. 

Vi hoppas att denna granskningsprocess stimulerar till ett ännu 

starkare kvalitetsarbete hos stadsdelsnämnderna. 
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Granskningen konstaterar ånyo att det finns utmaningar med att 

uthålligt säkerställa barnets inflytande genom hela utredningen och 

att återkoppla till barnet om utredningens resultat. Socialnämnden 

ska under det kommande året stödja stadsdelsnämnderna att öka 

barns inflytande i utredningar och uppföljning av insatser, bland 

annat genom nya metoder och digitala lösningar. 

 

Granskningen visar att barn med neuropsykiatriska 

funktionsnedsättningar är tydligt överrepresenterade. 

Socialnämnden kommer under året i enlighet med uppdrag i budget 

att tillsammans med stadsdelsnämnderna stärka socialtjänstens 

kompetens om diagnoser inom neuropsykiatrisk 

funktionsnedsättning. 

 

Det är positivt att skolsituationen i allt högre utsträckning 

uppmärksammas i utredningarna, även om mer återstår att göra när 

det gäller att fokusera på skolresultaten. Att stabilisera skolgången 

för barn och unga som är aktuella inom socialtjänsten är ett 

prioriterat mål för den grönblå majoritetens budget på det sociala 

området. Det är viktigt att socialtjänstens öppenvård, vid behov 

tillsammans med barn- och ungdomspsykiatrin, utvecklar insatser i 

hemmiljö som fokuserar på barns närvaro i skolan. 

 

Polisanmälan gjordes i drygt 20 procent av fallen som rörde 

misstänkt våld mot barn. I de fall där polisanmälan inte gjordes 

fanns sällan en motivering eller beslut till varför det inte gjorts. 

Stadens riktlinjer fastslår att huvudprincipen är att en misstanke om 

brott mot barn och unga skyndsamt bör polisanmälas. De 

avvägningar som har gjorts före beslut att polisanmäla eller inte ska 

dokumenteras i journalen. Vi uppmanar stadsdelsnämnderna att 

säkerställa att riktlinjerna efterlevs.  

 

Inspektörerna konstaterar att samordnad individuell plan (SIP) 

används i låg grad för de barn som är i behov av samtidiga insatser 

från socialtjänst och hälso- och sjukvården. Budgeten för 2022 ger 

socialnämnden i uppdrag att stötta stadsdelsnämnderna att 

tillsammans med Region Stockholm och utbildningsnämnden öka 

förekomsten av SIP-planering och utveckla hållbara strukturer för 

samverkan kring barn med behov av stöd från skola, sjukvård och 

socialtjänst. Vi ser att det är positivt att skolan har kommit att bli en 

självklar del av SIP-arbetet. 

 

Inspektörerna lyfter också vikten av att arbeta motiverande 

gentemot föräldrar och konstaterar att många barn inte får tidiga 

insatser. Vi vet att tidiga insatser har stor betydelse för att kunna 
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vända en negativ utveckling och för att undvika att mer ingripande 

insatser behöver sättas in senare. 

 

Likväl avslutas alltför många utredningar utan insats trots att det 

finns behov av hjälp. Bland annat därför har samtliga 

stadsdelsnämnder fått i uppdrag att genomföra genomlysning enligt 

modellen ”Rätt stöd i rätt tid”. Resultaten implementeras under året 

med stöd från socialnämnden. Det motiverande arbetet är i 

synnerhet viktigt när det gäller särskilt sårbara barn som varit 

föremål för upprepade orosanmälningar.” 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Vi är glada att socialinspektörerna genomfört en 

kvalitetsgranskning av stadens handläggning av barnärenden 0-12 

år. Intervjupersonernas erfarenheter och rapportens slutsatser 

understryker det vi länge vetat, nämligen att staden har utmaningar i 

den sociala barnavården som måste omgående tas itu med. 

Granskningsrapporten visar på brister i verksamheten som medför 

allvarliga konsekvenser för socialtjänstens välfärdsuppdrag och för 

rättssäkerheten i tjänsteutövningen. Att barns delaktighet och 

inflytande i beslutsprocesser inte säkerställs, och att skyldigheten att 

ta initiativ till SIP-samordning efterföljs i så pass låg grad, är 

väldigt bekymmersamt för socialtjänstens möjlighet att värna om 

barns bästa. Vi ser detta som ett tydligt politiskt misslyckande från 

majoritetens sida att ge socialtjänstens medarbetare rätt 

förutsättningar att utföra sitt arbete med god kvalitet och ett 

oinskränkt barnrättsperspektiv. 

 

Det råder inga tvivel om vad som orsakat bristerna som 

kvalitetsgranskningen belyser. Vittnesmålen från personalen är 

entydig och omöjlig att misstolka. I de fall där de intervjuade 

medarbetarna inte har lyckats efterfölja gällande rutiner och 

arbetssätt så har det inte berott på en avsaknad av verktyg eller 

kompetens – det är resurserna som inte räcker till och som tvingar 

personalen att kringgå handläggningsprocessen. I intervjuerna 

framkommer bland annat att tidsbrist och inflödet av nya ärenden 

som måste prioriteras är skäl till varför barns delaktighet minskar 

under handläggningsprocessen gång. Angående barn som upplevt 

våld uppgav stadsdelsförvaltningarna att man ibland missat att 

dokumentera beslut att inte upprätta polisanmälan på grund av 

arbetsbelastningen och att personalen tvingas prioritera bland 

arbetsuppgifter. Att så få använder sig av strukturerade 

bedömningsinstrument i ärenden där barn utsatts för våld är något 
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som omedelbart måste åtgärdas. Att socialtjänstens utredningar och 

beslut dokumenteras korrekt är enormt viktigt för rättssäkerheten i 

myndighetsutövningen och likvärdigheten över staden. 

 

Samtliga enheter beskriver att de strävar efter helhetstänkande och 

en sammanhållen socialtjänst vilket kräver etablerade 

samverkansrutiner och tydliga ansvarsområden, inte bara inom 

socialtjänsten utan även att andra aktörer gör sin del. När det gäller 

hinder för detta tar en stadsdelsförvaltning upp resursbrist som leder 

till kortsiktighet, och även att tid ibland saknas. Ytterligare en 

stadsdelsförvaltning betonar att tidsbrist påverkar verksamheten och 

att den sociala barnavården ibland får ta ansvar för frågor som inte 

faller inom dess kompetens eller uppdrag, såsom exempelvis 

integration och stadens bostadssituation. För att komma tillrätta 

med problemen i rapporten behöver socialtjänsten få utökade 

resurser till fler kollegor och arbetet med handlingsplanen för att 

förbättra arbetsvillkoren prioriteras.  

 

Tilläggningsvis vill vi lyfta att staden behöver fler insatser riktade 

till familjer. Våra budgetsatsningar hade stärkt socialtjänstens 

kapacitet att höja bistånden, sätta in fler insatser samt ge mer 

omfattande stöd och service åt barn och familjer med särskilda 

behov. Vi ser ett stort behov av mer reell hjälp i hemmet utanför 

kontorstid, till exempel för familjer med komplexa behov, 

funktionsvariationer, svag förankring i samhället och med svagt 

nätverk. Behoven kan både handla om stöd och avlastning men 

också att säkerställa barnets skydd och en trygg hemmamiljö. Vi 

vill att staden utvecklar fler egna insatser åt barn och familjer och 

inte är beroende av externa aktörer som dessutom riskerar dränera 

stadsdelsnämndernas ekonomi.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 13  
Daglig verksamhet enligt LSS 

Funktionshinderinspektörernas kvalitetsgranskning 

Dnr 3.4.2-11/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner funktionshinderinspektörernas 

rapport  

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till berörda 

stadsdelsnämnder 

3. Socialnämnden överlämnar rapporten till övriga 

stadsdelsnämnder för kännedom 

 

 

 

Ärendet  

Aktuell granskning avser insatsen daglig verksamhet enligt LSS 

med en inriktning mot praktik eller arbete. Totalt har 80 ärenden, 

hälften kvinnor och hälften män, granskats i 

stadsdelsförvaltningarna Bromma, Hässelby-Vällingby, 

Kungsholmen och Skarpnäck. Granskningen avser beslut fattade 

under 2019, det vill säga före pandemins utbrott. Ett gemensamt 

utvecklingsområde för de granskade verksamheterna är planering 

för insats med tydliga och strukturerade beställningar till utföraren. 

Att genomförandeplaner stämmer överens med beställningen 

behöver säkerställas. Dokumenterad uppföljning är ett annat 

utvecklingsområde där både beställning och genomförandeplan kan 

användas för avstämning och planering framåt. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner granskningen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 december 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), 

ledamöterna Mariana Moreira Duarte (MP) Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) 

”Vi tackar inspektörerna för en bra granskning av daglig 

verksamhet enligt LSS. Alla stockholmare oavsett 

funktionsförmåga ska ha samma möjlighet till delaktighet i 
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samhället. Så långt som möjligt ska var och en, utifrån sina 

förutsättningar, kunna leva ett självständigt liv och ha ett arbete att 

gå till. Föreliggande granskning visar på ett tydligt sätt de unika och 

individuella behov och förhoppningar som deltagarna i daglig 

verksamhet har.  

 

Under året genomförs en översyn av insatsen daglig verksamhet för 

att möjliggöra för fler brukare att närma sig arbetsmarknaden. Syftet 

är att säkerställa att ersättningssystemen inte motverkar att de 

brukare som vill ta steget över på den ordinarie arbetsmarknaden 

också får möjlighet att göra det. 

 

Under året kommer också stadens LSS-personal att börja utbildas 

inom det så kallade pedagogiska ramverket. Denna 

utbildningssatsning syftar till höjd kvalitet och förbättrad 

likställighet inom LSS-verksamheterna genom att öka kunskapen 

om målgruppen, stärka brukarnas delaktighet och 

självbestämmande samt öka tryggheten för brukare och personal. 

 

Granskningen visar på vissa utvecklingsområden vad gäller 

dokumentation, beställning och genomförandeplaner. Det är i 

synnerhet viktigt att säkerställa att risk för våldsutsatthet 

uppmärksammas och att känslig information inte når obehöriga 

personer. 

 

Under ett antal års tid har vikten lyfts fram av att beakta barnens 

perspektiv i ärenden där vuxna är föremål för insatser. Detta 

framstår fortfarande som ett utvecklingsområde. Det är positivt att 

flera verksamheter anger att arbetet med barnkonsekvensanalyser 

utvecklats under den tid som gått efter att granskningen gjordes. 

 

Det är viktigt att anhöriga till personer med funktionsnedsättning får 

likvärdig tillgång till stöd och information. Sedan granskningen 

genomfördes har kommunfullmäktige antagit ett nytt program för 

stöd till anhöriga. Programmet specificerar för första gången ett 

basutbud som stadsdelsnämnderna ska tillhandahålla, vilket 

förhoppningsvis bidrar till ökad likställighet. Vilket stöd som 

erbjuds utöver basutbudet, liksom hur anhörigstödsarbetet är 

organiserat, måste bestämmas lokalt utifrån behov och 

förutsättningar.” 
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§ 14 
Fördelning av medel till arbetet med PEER support 

Personlig Egen Erfaren resurs inom socialpsykiatrin 

Dnr 8.1.1-671/2021 

  

 

Socialnämndens beslut  
1. Socialnämnden beslutar att bevilja tidsbegränsat bidrag till 

föreningen Nationell samverkan för psykisk hälsa 

Stockholms län (NSPH) med 4 669 914 miljoner kronor. 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att teckna 

avtal med föreningen NSPH. 

 

 

Ärendet  

Socialförvaltningen har under de senaste sex åren samarbetat med 

föreningen Nationell Samverkan för Psykisk Hälsa (NSPH) i 

Stockholm län kring PEER support-verksamhet i Stockholm. PEER 

står för Personlig Egen Erfaren Resurs och är en ny yrkesroll i 

Sverige. NSPH i Stockholm län har inkommit med en ansökan om 

tidsbegränsat bidrag för att fortsätta driva arbetet med PEER 

support tillsammans med Stockholms stad. I ansökan beskriver 

NSPH tre delar av sin verksamhet. Dessa är kärnverksamheten med 

metodstöd och utveckling, ett planeringsår för att tillsammans med 

staden verka för en långsiktigt hållbar lösning av verksamheten 

samt arbetsgivaransvar. NSPH ansöker om 4 669 914 kronor för 

kostnaderna under 2022, vilket är en något lägre summa än 

föregående år då en del kvarvarande medel finns att nyttja.   

 

Förvaltningen välkomnar att NSPH behåller arbetsgivaransvaret 

under 2022 för att möjliggöra vidare utredning och hitta vägar i 

olika samarbetsformer. Förvaltningen föreslår att nämnden beviljar 

bidrag till NSPH. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 16 november 2021.  

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 15 

Att höra till – samordnade insatser för äldre i utsatthet 

Ansökan om tidsbegränsat bidrag från Sociala Missionen 

Dnr 8.1.1-679/2021 

 

Socialnämndens beslut 

Sociala Missionen beviljas 930 000 kronor för år 2022 för 

projektet ”Att höra till – samordnade insatser för äldre i 

utsatthet”. 

 

 

 

Ärendet  

Ansökan om tidsbegränsat bidrag med 930 000 kronor för år 2022 

har inkommit avseende projektet ”Att höra till - samordnade 

insatser för äldre i utsatthet”. Sökande är den ideella organisationen 

Sociala Missionen som verkar inom det sociala området, 

äldreområdet och flyktingområdet. Projektet har även fått ett 

tidsbegränsat bidrag för åren 2019, 2020 och 2021. Ansökan bygger 

på att fortsätta det arbetet. Målgruppen för projektet är äldre 

personer som lever i en utsatt livssituation på grund av isolering, 

utanförskap, påtvingad ensamhet, psykisk och fysisk ohälsa. 

Under 2022 kommer projektet bland annat att arbeta med lotsning i 

samverkan med befintliga dagöppna verksamheter, individuell 

rådgivning och psykosocialt stöd, öka den digitala delaktigheten för 

äldre personer, metodutveckling för matchning av äldre och 

volontärer och fortsätta att initiera nätverk inom stadsdelarna och 

erbjuda kompetensutveckling och seminarier bland annat till 

personal inom socialtjänsten. Förvaltningen föreslår att Sociala 

Missionen beviljas 930 000 kronor för 2022 för projektet Att höra 

till - samordnade insatser för äldre i utsatthet”.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 december 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 16 

Projekt Nya Rum 

Ansökan om tidsbegränsat bidrag från Ny Gemenskap 

Dnr 8.1.1-666/2021 

 

 

Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden avslår föreningen Ny Gemenskaps ansökan 

om tidsbegränsat bidrag för projektet Nya Rum då ansökan 

inte uppfyller samtliga kriterier i riktlinjerna. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

 

Ärendet 

Föreningen Ny Gemenskap ansöker om ett tidsbegränsat bidrag på 

3 155 000 kronor för perioden 1 januari till och med 

31 december 2022 för projekt ”Nya Rum”. Ansökan gäller en 

förlängning av projektet som bedrivits under 2019-2021. Projektet 

består av stödinsatser gentemot unga vuxna i staden som studerar på 

gymnasium eller går en yrkesutbildning och som omfattas av 

gymnasielagen. För år 2022 ingår hjälp med bostad, arbete, socialt 

företrädandeskap och samhällsinformation i projektet. Enligt 

socialnämndens riktlinjer för bidrag till ideella föreningar behöver 

fyra kriterier vara uppfyllda för att bidrag ska beviljas. 

Förvaltningen bedömer att projekt ”Nya Rum” uppfyller kriterierna 

i nämndens riktlinjer om att vara stadsövergripande och att drivas 

med god kvalitet. Förvaltningen bedömer att projektet inte uppfyller 

kriteriet om att ha rimliga kostnader i förhållande till omfattningen 

av verksamheten. Förvaltningen bedömer inte heller att projektet 

uppfyller kriteriet om att vara kompletterande till den verksamhet 

stadens socialtjänst bedriver i egen regi, har upphandlat eller ger 

bidrag till. Förvaltningen kan vidare konstatera att projektet inte 

uppfyllt samtliga mål för år 2020 och inte heller ser ut att uppnå 

samtliga mål för år 2021. Utifrån erfarenheten av de tre år som 

föreningen bedrivit projektet anser förvaltningen att det är tveksamt 

om projektet under 2022 kommer lyckas nå målen om att stötta 

50 unga med bostad, arbete och socialt företrädandeskap. 

Förvaltningen föreslår att nämnden avslår ansökan om bidrag för 

projekt ”Nya Rum” för år 2022 då föreningen inte uppfyller 

samtliga kriterier i riktlinjerna. 
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Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 17 

Uppföljning av IOP utsatta EU-medborgare 

Uppföljning av verksamheten under perioden 1 maj 2021 till och 

med 31 oktober 2021 

Dnr 2.11.6-316/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner redovisningen av IOP-samarbetet 

med frivilliga organisationer som ger stöd till EU- och 

tredjelandsmedborgare som vistas tillfälligt i Sverige och som 

befinner sig i en utsatt situation. 

  

 

Ärendet 

Socialnämnden samarbetar med frivilliga organisationer för att ge 

stöd till EU- och tredjelandsmedborgare som vistas tillfälligt i 

staden och som befinner sig i en utsatt situation. Stödet ges i form 

av härbärge nattetid och dagverksamheter. Uppföljning av 

partnerskapet sker i en gemensam verksamhetsrapport som 

upprättas två gånger per år. Ärendet avser verksamhet som bedrivits 

under perioden 1 maj till och med 31 oktober 2021.  

Nattverksamhet har bedrivits vid tre härbärgen samt ett tillfälligt 

härbärge som var öppet till och med den 31 maj. 

Nattverksamheterna har genomfört sammanlagt 11 691 

övernattningar, varav cirka 34 % avser kvinnor. Dagverksamhet har 

bedrivits vid fem olika verksamheter som sammanlagt tagit emot 

30 731 besök, varav cirka 23 % är kvinnor. De vanligaste 

nationaliteterna bland besökarna i så väl dag- som 

nattverksamheterna är personer från Rumänien och Polen. Jämfört 

med motsvarande period förra året har antalet övernattningar i 

nattverksamheten minskat med cirka 6 % och antalet besök till 

dagverksamheterna har minskat med cirka 4 %. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner uppföljningen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 december 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V). 

”Det har varit en speciell period att bedriva akut social verksamhet i 

eftersom Sverige, Stockholm och världen fortfarande befunnit sig i 
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en pandemi, något som också märks i uppföljningen. Antalet 

sovplatser för målgruppen har minskat inom befintlig IOP för att 

minska smittspridning, för att sedan öka igen. Karensdagarna har 

minskat vilket är välkommet. Målet bör vara att inte ha karensdagar 

för sovplatserna i framtiden utan att de ska fördelas efter det behov 

som uppstår.  

 

Som lösning på gruppens utsatthet anser vi dock inte att den här 

typen av flyttkarusell, med vräkningar och korta boendetider på 

härbärgen, är rimlig. Vi förespråkar mer långsiktiga 

boendealternativ såsom lagliga uppställningsplatser för husvagnar. 

Detta är något som har prövats i andra kommuner och som skulle 

bidra till att minska förstörelse i naturområden. Detta borde också 

vara särskilt motiverat i tider där det är viktigt att försöka minska 

smittspridningen.  

 

Vi ställer oss vidare kritiska till att vräkningar av boplatser har 

fortgått under pandemin och på vissa håll till och med ökat, samt att 

inga nya möjligheter till sovplatser öppnat. Vi har även tidigare år 

påpekat att det är alldeles för låg grad kvinnor som tar del av detta 

IOP. Det är exempelvis anmärkningsvärt att stadens egna EU-team 

möter nästan 50 % kvinnor i sin verksamhet som har behov av stöd 

av olika slag medan andelen kvinnor som tar del av insatserna som 

detta IOP erbjuder är betydligt mindre. Vi anser att det måste ske en 

förändring av detta. Värt att notera är att antalet kvinnor i 

nattverksamheterna har ökat när antalet påverkade personer 

minskat. Slutligen anser vi fortfarande att den fasta gräns vid – 7° 

C, som regeln om att öppna fler sovplatser vid extra kalla nätter 

bygger på, ska ses över och att bedömningen istället ska baseras på 

faktiskt behov.  

 

Särskilt uttalande 

Linnéa Vinge (SD) 

”Vi motsätter oss att Stockholms stad ska finansiera resurser för 

personer utan rätt att uppehålla sig i landet och anser att dessa 

resurser i första hand ska komma hemlösa medborgare till del. Med 

anledning av det reserverade sig Sverigedemokraterna när beslutet 

om att ingå i ett idéburet offentligt partnerskap togs. 

 

Stockholms stad har inget ansvar att försörja andra länders 

medborgare, än mindre illegala invandrare som fått avslag på sin 

asylansökan.” 
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S).  
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§ 18 

Anmälningsärenden 

A. Förvaltningsgruppens protokoll 2022-01-19 

B. Protokoll från funktionshinderrådet 2022-01-20 

C. Protokoll från Individutskottet 2021-12-14 

D. Beslut från IVO 2021-12-21 gällande tillsyn av HVB vid 

Rågsveds akut- och korttidshem, dnr 1.4–480/2021 

E. Beslut från IVO 2021-12-18 gällande tillsyn av HVB vid 

Rågsveds akut- och korttidshem dnr 1.4-1/2022 

F. Tjänstemannabeslut dnr 1.1.1-2/2022, beslut om bidrag till 

ideella föreningar 

G. Tjänstemannabeslut dnr 2.2.1-6/2022 nedskrivning av äldre 

fordringar 

H. Inkomna skrivelser 

 

 

Nämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna.  
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§ 19  

Övriga frågor 

 

Socialnämndens beslut 

Nämnden uppdrar till förvaltningen att besvara skrivelse från 

(V),(S) med biträde från (Fi). 

 

 

Skrivelse till Socialnämnden om situationen för stadens 

hemlösa med anledning av nedstängning av natthärbärget i 

S:ta Clara. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl.(S), ersättaren Anna Rantala 

Bonnier (Fi)  

 

”Den pågående pandemin samt rådande vinterkyla försätter 

kommunens hemlösa i en särskilt utsatt och farlig situation. Ett 

etablerat natthärbärge i en av stadens kyrkor har nyligen lagt ner 

vilket ytterligare ökat behoven av tillgängliga miljöer inomhus och 

sovplatser. Det handlar om att säkra människors rätt till tak över 

huvudet, tillgång till tvättmöjligheter och toalett. Vi vet dock om att 

tak över huvudet-garantin av olika skäl inte når alla hemlösa 

personer i staden men det ska inte hindra politiken från att fortsätta 

agera efter nya lösningar. Att hemlösa är beroende av att 

kyrkorummen öppnar i den kalla vinternatten hör inte hemma i 

välfärdssverige då kommunen har det yttersta ansvaret för alla 

medborgare i staden.   

 

Frågan om hemlöshet handlar om en grundläggande rätt till ett 

tryggt hem som är anpassat efter varje människas behov och 

förutsättningar. Rätten till bostad är så fundamental att den påtalas i 

Sveriges grundlag och som en mänsklig rättighet i internationell 

traktaträtt. När Stockholms stad antog programmet för att motverka 

hemlöshet 2020-2025 betonade vi att för att lyckas med arbetet mot 

hemlöshet krävs både förebyggande arbete, akuta insatser samt en 

långsiktig plan för att det ska finnas tillräckligt med lägenheter i 

staden till en hyra som möter behoven hos efterfrågan. Vi 

efterfrågade även en gemensam handlingsplan för berörda nämnder 

och kommunala insatser såsom SHIS Bostäder och bostadsbolagen, 

för att skapa tydligare samverkan och ansvarsfördelning i frågor 

gällande hemlösheten – både den akuta och den strukturella. 

 

Vi vill mot bakgrund av detta ställa följande frågor till 

förvaltningen: 
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 Vilka konsekvenser bedömer förvaltningen att 

nedstängningen av natthärbärget i S:ta Clara kyrka har för 

stadens hemlösa? 

 Vad kommer staden att göra för att förbättra situationen för 

hemlösa? Vilka insatser och åtgärder har satts in eller 

planeras att sättas in i närtid? 

 Hur arbetar förvaltningen för att nå de som inte vill omfattas 

av socialtjänstlagen och som staden inte når i tak över 

huvudet-garantin? 

 Efter vilken praxis och bedömning öppnas möjlighet till 

sovplats upp i de fall där härbärget inte är permanentade? 

 Finns det någon dialog mellan förvaltningen och SHIS 

angående möjligheten att öppna upp delar av 

bostadsbeståndet till fördel för hemlösa? SHIS har idag fler 

lägenheter än placeringar varav det finns luft i systemet som 

borde användas. ” 
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§ 20 

Upphandlingsdokument för upphandling av  

- Högskolepoänggivande utbildning  

Dnr 2.3.2-509/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för 

poänggivande kurser på högskolenivå. 

2. Socialnämnden ger socialdirektören i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut och vid behov avbryta upphandlingen. 

3. Socialnämnden ger socialdirektören i uppdrag att för 

nämndens räkning:  

- teckna ramavtal samt personuppgiftsbiträdesavtal med 

godkända leverantörer, 

- häva samt säga upp ramavtal, 

- godkänna partsbyte 

- besluta om ändringar och tillägg till ramavtal som är 

förenliga med upphandlingslagstiftningen samt 

- förlänga ramavtal 

4. Socialnämnden ger socialdirektören möjlighet till delegering 

av åtgärderna i punkt 3.   

5. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet 

Socialnämnden, tillsammans med Forum Carpe och 

äldreförvaltningen, föreslås gemensamt upphandla poänggivande 

kurser på högskolenivå. Upphandlingen omfattar 

högskolepoänggivande utbildning inom områdena: Individ- och 

familj, Omsorg om personer med funktionsnedsättning inklusive 

socialpsykiatri och Äldreomsorg. Avtal tecknas med tre leverantörer 

i rangordning. Behovet av utbildningar på högskolenivå varierar 

mellan de olika förvaltningarna och över tid. Under år 2020 köpte 

socialnämnden, äldrenämnden och Forum Carpe (nedan beställarna) 

utbildningar på högskolenivå för cirka 6,1 miljoner kronor. Syftet 

med upphandlingen är bland annat att tillse att anställda inom 

äldreomsorgen och socialtjänsten får god kompetensutveckling 

inom sina verksamhetsområden. Ramavtalen ska preliminärt börja 

gälla från och med den 1 april 2022 och löper med en tid om två år 

med möjlighet att förlänga avtalen med ett + ett år. Ramavtalet 

förlängs per automatik om socialförvaltningen eller leverantören 
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inte skriftligen säger upp ramavtalet senast sex månader innan 

avtalet löper ut. 

 

Upphandlingen görs på uppdrag av socialnämnden enligt lag om 

offentlig upphandling (LOU). Utvärderingen av det ekonomiskt 

mest fördelaktiga anbudet kommer att ske utifrån 

utvärderingsgrunden pris. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner upphandlingsdokumentet. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 december 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

 


